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 Tid Tisdagen den 27 april 2021 kl. 17.00 – 17.20 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Fredagen den 7 maj 2021, §§ 1-6, 9-12, 14-31 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 27 april 2021, §§ 7-8, 13 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M)   
Jonas Nilsson (M)   
Amelie Langby (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S)   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Maria Mustonen (V)                 för Rose-Marie Rooth (V) 

 

 Ersättare:   
Per Hagwall (M)   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)   
Maja Boström (C)   
Ulrika Hoff (KD)   
Heidi Lampinen (S)   
Isak Öhrlund (S)   
Sinikka Suutari (S)   
Tapani Juntunen (SD) §§ 1-4, 6-31   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Monika Gerdhem, 

Jonathan Hummelman, Sara Högne, Daniel Persson, Maria Svanholm, 

Emily Tjäder, Stefan Troeng samt borgarrådssekreterare Cindy Falquet 

och Martin Solberg. 
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 § 1 
Närvarorätt 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 

dagens sammanträde Sara Högne, Jonathan Hummelman, Stefan 

Troeng och Luis Lopez. 

 

 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser vice ordföranden Emilia 

Bjuggren (S) att tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) 

justera dagens protokoll.  

 

Justering sker fredagen den 7 maj 2021. 

 

 

 § 3 
Anmälan av föregående protokoll 
 

Protokoll 3/2021 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 25 mars 2021 anmäls. 

 

 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 

förteckningar från den 9 april och den 27 april 2021 anmäls. 

 

 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 
 
Jäv 

Tapani Juntunen (SD) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit 

närvarande vid handläggningen av detta ärende. 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

redovisningen av delegationsbeslut fattade inom 
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miljöförvaltningen från och med den 13 februari 2021 till och 

med den 1 april 2021. 

Handlingar i ärendet 

Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 

2021-02-13 – 2021-04-01. 

 

 

 § 6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Protokoll nr 2/2021 från sammanträde med fastighetsnämndens och 

miljö- och hälsoskyddsnämndens gemensamma råd för 

funktionshinderfrågor från den 1 mars 2021 anmäls. 

 

 

 § 7 
Underlag för budget 2022 med inriktning 2023 och 2024 
för miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Dnr 2021-3115 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner underlag för 

budget 2022 med inriktning 2023-2024. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C) och Urban 

Emson (SD) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) föreslår att 

nämnden beslutar att delvis godkänna förvaltningens förslag, 

samt att därutöver anföra följande: 

 

Vi behöver bygga ett starkare Stockholm. De kommande åren 

måste vi ta krafttag för att ställa om Stockholm till en mer 

hållbar och jämlik stad än före pandemin. För att lyckas nå de 
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klimatmål som Stockholmarna kräver behöver vi vara 

ambitiösa och säkra resurser i alla led för att förverkliga de 

klimat- och miljöprogram som beslutats. Vi behöver också 

säkra tryggheten i omställningen och prioritera och utveckla 

välfärden i hela staden. Detta måste gå före nya 

skattesänkningar. Vi vill anföra följande för det kommande 

budgetarbetet. 

 

Fler resurser för miljön och klimatet 

För att genomföra de åtgärder som beskrivs i 

miljöprogrammet och klimathandlingsplanen krävs att staden 

skjuter till resurser till dem som ska genomföra åtgärderna.  

 

Utan möjlighet att genomföra åtgärderna blir alla vackra ord i 

handlingsplanerna inget mer än just ord och symbolpolitik 

utan effekt. Förvaltningen skriver att stadens arbete fortsatt 

behöver stärkas för att staden ska kunna bli fossilfri och 

klimatpositiv om mindre än 20 år. De menar att för att 

omsätta målen i faktiska åtgärder krävs styrning, ledning och 

kommunikation för att nå framgång. Samt att insatser för att 

fördela resurser till utförarna krävs för att få genomslag. På så 

sätt hänger stadens politik ihop. På så sätt står 

skattesänkningar och nedskärningar i vägen också för 

klimatpolitiken. 

 

För att minska växthusgasutsläppen skriver förvaltningen att 

vägtrafikutsläppen är särskilt viktiga att adressera de 

kommande åren. Medan andra samhällssektorer minskar sin 

miljöpåverkan ökar trafikvolymerna och därmed 

miljöpåverkan från trafiken. Vägtrafiken står nu för närmare 

50 procent av växthusgasutsläppen i Stockholm. Detta är en 

stor utmaning. Socialdemokraterna har gång på gång påpekat 

att det därför är angeläget med särskilt långtgående krav för 

just trafiken. Att arbeta för att vända denna trend är en av 

stadens viktigaste uppgifter. 

 

Ändå tar den grönblå majoriteten inte fram några åtgärder för 

att vända denna trend. För att ge ett exempel: 

klimathandlingsplanen saknar åtgärder motsvarande 84 100 

ton för vägtrafiken. Det är inte acceptabelt och visar på en 

alldeles för låg ambitionsnivå. Det politiska styrets svar var 

att istället att meddela att de ska ta fram en egen 

handlingsplan för minskade utsläpp från vägtrafiken. Men det 

är ett arbete som gång på gång skjuts på framtiden. Det görs 

helt enkelt inte. Det är hittills bara ord om att något ska göras. 

Det verkar varken finnas ambition eller vilja att driva på 

arbetet för att minska utsläppen från vägtrafiken. 
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Bygg ut laddinfrastrukturen för en klimatsmart mobilitet 

Förvaltningen pekar ut elektrifieringen av transportsektorn 

som en strategisk satsning under programperioden. Det tycker 

vi är bra. Den grönblå majoritetens politik har hittills 

fokuserat på att låta marknaden installera laddplatser. 

Resultatet har blivit alldeles för lite och alldeles för sent. Föga 

förvånande har laddplatserna i princip endast installerats i 

innerstaden. Strategin måste vara den motsatta. När 

infrastrukturen för laddning finns på plats vågar fler köpa 

elbilar. Utbyggnadstakten av laddinfrastruktur måste öka.  

 

Staden måste ta ett större ansvar för utbyggnaden så att den 

faktiskt blir av – både i tid och över hela staden. Stadens 

allmännyttiga bostadsbolag har totalt drygt 24 000 

parkeringsplatser, av dessa är endast 328 laddplatser. Det är 

under all kritik. Boende i flerfamiljshus utan egen parkering 

har särskilt svårt att ställa om till elektrifierade transporter och 

därför måste det skapas tillgängliga laddmöjligheter för de 

som förlitar sig på boendeparkeringssystemet. Att majoriteten 

inte har använt sig av stadens eget bolag Stockholm Parkering 

i större omfattning för att bygga ut laddinfrastrukturen i 

gatumiljö är beklagligt.  

 

Allt fokus för den grönblå majoritetens politik är personbilar. 

Faktum är dock att tunga transporter står för ca 23 procent av 

trafikens koldioxidutsläpp. Dessutom är allt fler lätta lastbilar 

en av förklaringarna till den ökande vägtrafiken och de 

ökande utsläppen. För att ställa om vägtrafiken måste även 

godstransporterna elektrifieras. Här lyser dock politiska 

initiativ från majoriteten med sin frånvaro. Det är glädjande 

att miljöförvaltningen har identifierat detta område. Vi håller 

med om att det behövs underlag och kunskap om var eldrivna 

tunga lastbilar bäst ska ladda (depå, drivmedelsstation, 

terminalområden, lastbilsrastplatser med mera) och hur staden 

behöver medverka för att underlätta omställningen. 

 

Förvaltningen skriver också att de behöver stärka arbetet med 

mobilitetsfrågor och arbeta aktivt för att stimulera 

delningsekonomi genom bland annat bilpooler. Vi delar 

denna uppfattning och har vid flera tillfällen presenterat olika 

förslag på hur staden kan främja elbilpooler, exempelvis 

genom gröna parkeringsköp. De grönblå har dock avslagit 

samtliga förslag och stadens arbete för att främja elbilpooler 

har stått still. Det är därför glädjande att förvaltningen nu 

identifierat att detta arbete behöver stärkas. 

 

Kartlägg och motverka effektbristen 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2021-04-27 
 

 Sida 6 (39) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

I Stockholm råder idag effektbrist där befintlig elinfrastruktur 

inte är tillräcklig för att klara de ökade behoven. För att kunna 

försörja den nya tunnelbanan med el, för att kunna försörja 

nya bostäder med el och för att kunna elektrifiera 

transportsektorn måste effektfrågan lösas. Eftersom 

effektbristen är ett stort hinder för elektrifieringen, är den 

också ett stort hinder för klimatomställningen. Att detta 

överhuvudtaget inte nämns i underlag för budget 2022 med 

inriktning 2023 och 2024 är allvarligt. Staden saknar idag 

konkreta prognoser för framtidsutvecklingen och det är högst 

osäkert om dagens utbyggnadsplaner kommer att vara 

tillräckliga. Staden måste ta sitt ansvar för planeringsramarna 

med berörda aktörer och hela tiden följa utvecklingen och 

motverka de risker som finns. 

 

Det är positivt att utbyggnadsplaner av elinfrastrukturen pågår 

men att endast förlita sig på redan försenade nätutbyggnader 

är inte tillräckligt. Vi måste också använda energin effektivt. 

Vi välkomnar därför att förvaltningen ska stärka sin 

kompetens och lägga ett ökat fokus på digitaliseringens och 

AI:s möjligheter till kostnadseffektiv energieffektivisering. 

Detta är något som vi socialdemokrater motionerade om 

redan i mars 2019. Den grönblå majoriteten avslog då 

motionen, men det är glädjande att förvaltningen nu tar upp 

frågan. 

 

Driv på för en klimatneutral bygg- och anläggningssektor 

Vi har tidigare krävt en strategi för klimatneutral bygg- och 

anläggningssektor till år 2040, som tydligare tar sig an både 

avfallet och själva byggprocessens klimatpåverkan. Vi 

behöver se till hela livscykeln och skyndsamt identifiera 

betydande utsläppsminskningar som kan ske i närtid. Vi 

menar inte att de projekt som majoriteten initierat är dåliga, så 

som att stödja byggande bolag i det fortsätta arbetet med LCA 

i byggprocessen och utreda kravnivå för byggmaterials 

klimatpåverkan samt stödja bolag och förvaltningar i 

implementering av stadens kommande handlingsplan för 

cirkulärt byggande. Vår poäng är dock att det är bättre, mer 

effektivt och mer framgångsrikt att ta ett helhetsgrepp om 

frågan istället för att arbeta med många splittrade småprojekt. 

Slutligen vill vi också påpeka att majoritetens fokus på att 

minska byggtakten varken ökar omställningstakten i 

byggsektorn eller leder till fler klimatsmarta bostäder. 

 

Täpp igen tillsynsskulden 

Vi oroas över den tillsynsskuld som förvaltningen nu står 

inför. Vi socialdemokrater var förra året tydliga med att 

vakanta tjänster behövde tillsättas för att inte upparbeta en 
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alltför stor tillsynsskuld. Istället går förvaltningen in år 2021 

med tillsynsskuld på 1 500 kontroller, motsvarande 7,5 

miljoner kronor. För att utföra kontrollskulden från år 2020 

behövs det enligt verksamhetsplanen ytterligare cirka åtta 

årsarbetare i extra personalresurser. Det finns dessutom en 

risk att ytterligare tillsynskulder tillkommer på grund av 

fortsatta restriktioner under år 2021. 

 

För att komma tillrätta med tillsynsskulden och samtidigt 

klara av årets och kommande års tillsynsbehov krävs rejäla 

insatser och en tydlig plan. Det oroar oss att ingen sådan plan 

har presenterats och att det saknas extra resurser för detta. 

Istället kan vi läsa i ärendet att miljöförvaltningen inte ser 

några stora förändringar i det totala antalet anställda de 

närmaste åren. Vi kan också läsa att förvaltningen kommer att 

behöva lägga mer pengar på ökade lokalkostnader. Risken att 

det finns en tillsynsskuld år 2022 är därför tyvärr 

överhängande. Vi är kritiska till att detta inte nämns i 

nämndens underlag för budget 2022 med inriktning 2023 och 

2024. 

 

Satsa på den riktade bostadstillsynen 

Vi socialdemokrater har fler gånger lyft vikten av den riktade 

bostadstillsynen i utsatta områden. Förvaltningen skriver att 

de har konstaterat brister i samtliga flerbostadsbyggnader som 

de inspekterat sedan arbetet startade år 2016, främst gällande 

ventilation, fukt och mögel, skadedjur och låg temperatur. 

Trots det stora behovet av denna viktiga tillsyn av människors 

hemmiljö har dock arbetet ständigt prioriterats ner och 

resurserna inte räckt till. Under år 2020 har endast 4 

inspektioner genomförts, trots att årets mål var att inspektera 

20 fastigheter i Husby och Rinkeby.  

 

Vi välkomnar att den riktade bostadstillsynen i utsatta 

områden lyfts så tydligt i nämndens underlag för budget 2022 

med inriktning 2023 och 2024. Det är bra att förvaltningen 

tillsätter en utredningsgrupp för riktad tillsyn av 

fastighetsägare i syfte att utveckla arbetet och det är viktigt att 

staden får till ett utökat samarbete mellan berörda stadsdelar 

och fackförvaltningar samt andra myndigheter såsom polis 

och socialtjänst. Samtidigt oroas vi över att grundproblemet 

till att arbetet ständigt prioriteras bort, nämligen brist på 

resurser, inte åtgärdas. Det är inte acceptabelt att de svagaste i 

samhället ständigt blir bortprioriterade. Denna verksamhet är 

nödvändig och staden måste långsiktigt säkra resurser för att 

kunna fortsätta arbetet. Vi socialdemokrater har därför i vår 

budgetmotion tillfört 12 miljoner kronor till arbetet mot 

slumvärdar. 
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Förbättra våra barns inomhusmiljö i skolorna 

Ett annat tillsynsområde som vi socialdemokrater lyft 

upprepade gånger handlar om inomhusmiljön i skolor och 

förskolor. Förvaltningen menar att de genom tillsynen bidrar 

till att dessa brister successivt åtgärdas så att inomhusmiljön 

ständigt förbättras. Vi håller med om det, men menar att det 

inte räcker. Vi har flera gånger påtalat att detta problem är så 

pass omfattande att det även krävs proaktivt arbete. I den 

socialdemokratiska budgetmotionen för år 2021 satsar vi 

därför 2 miljoner kronor extra för mer proaktivt arbete för 

bättre miljö i stadens skolor och förskolor. Som en del i ett 

långsiktigt arbete bör förvaltningen exempelvis kartlägga om 

vissa fastighetsägare missköter sitt ansvar för inomhusmiljön 

och inleda proaktiva samtal med viktiga fastighetsägare om 

hur lokalerna måste förbättras.  

 

Nya tag på avfallsområdet 

Ett tillsynsområde som förvaltningen ser behöver prioriteras 

är avfall. Enligt förvaltningen finns inom avfallsområdet en 

utbredd fuskproblematik. Samtidigt är området komplext och 

omfattande. Detta gör tillsynen särskilt kostnadskrävande 

eftersom ansvarig verksamhetsutövare i dessa fall ofta visar 

sig sakna tillgångar. Dessutom är ansvarsfrågan i sig en del i 

hela fuskproblematiken. 

 

Vi har tidigare lyft att ambitionerna inom avfallsområdet 

måste höjas. Vi har förslagit nya initiativ om alltifrån 

rivningsavfall och miljöfarligt avfall till plastavfall och 

nedskräpning. Den grönblå majoriteten har dock inte velat 

höja ambitionerna och har helt ignorerat våra förslag, 

exempelvis för en mer ambitiös avfallsplan. Det gläder oss att 

förvaltningen däremot ser behov av att prioritera upp och 

utveckla området avfall. Vi håller med förvaltningen om att 

tillsynen inom området behöver öka de kommande åren, men 

att detta i sig inte är tillräckligt för att komma tillrätta med 

problem med nedskräpning och fusk inom avfallsbranschen. 

Hela avfallsarbetet inom staden måste hållas ihop för att nå 

ordentligt resultat. För att motverka fusk och organiserad 

brottslighet måste tillsynen och kontrollen utvecklas i 

samverkan med även andra myndigheter så som Polisen, 

Skatteverket och Tillståndsenheten. 

 

Stärk stadens vattenarbete 

Det gläder oss att förvaltningen i ärendet lyfter fram behoven 

av ökad samordning och samverkan inom vattenarbetet. Detta 

är något som vi lyft tidigare och något som även 

stadsrevisionen lyft. Om samordningen och samverkan skulle 
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förbättras kommer vattenarbetet inom staden att underlättas 

väsentligt eftersom så många parter är inblandade. Vi delar 

också förvaltningens bild att finansieringen av vattenåtgärder 

behöver säkerställas för att få till ett ökat genomförande. 

Detta har vi fört fram ett flertal gånger, främst då lokala 

åtgärdsprogram för vattenförekomster har behandlats. För att 

stadens totalt 20 lokala åtgärdsprogrammen ska bli mer än 

långa önskelistor behöver prioritering och finansieringen 

lösas. Annars kommer inte stadens mål nås och vi kommer 

inte ha god status på våra vatten. 

 

Sanera den förorenade marken 

Vi vill slutligen nämna arbetet kring förorenad mark. Det är 

bra att förvaltningen planerat för ökade insatser inom 

tillsynen av förorenad mark. För att nå målen om ett giftfritt 

Stockholm behöver saneringstakten av historiskt förorenade 

områden öka. Idag saneras förorenade områden i Stockholm 

oftast i samband med exploatering. Men för att nå målet 

måste även områden som inte är föremål för exploatering 

saneras. Vi välkomnade att vårt förslag om att ta fram en 

prioriteringslista för sanerade områden togs med i budget 

2021. Men för att prioriteringslistan inte endast blir en 

önskelista som aldrig kan genomföras måste även en tidplan 

för sanering samt matchande finansiering tas fram.  

 

I ärendet nämns inte att en stor del av stadens giftigaste 

områden består av båtuppläggningsplaster där folk ofta vistas, 

både barn och vuxna. Stadens arbete för att minska 

användningen av giftiga båtbottenfärger är alltså avgörande 

för vår miljö. Under förra mandatperioden inledes ett viktigt 

arbete med tillsyn av båtklubbar med inriktning på minskad 

användning av skadliga båtbottenfärger. Majoriteten har dock 

tagit bort finansieringen för detta arbete. Det är viktigt att 

arbetet fortsätter och att nämnden är pådrivande för att fasa ut 

skadliga båtbottenfärger, något som också måste ske på 

nationell nivå och i samverkan med branschen. Förvaltningen 

har sedan år 2016 drivit ett projekt där metallhalterna på 

båtskroven mättes, men projektet avvecklades tyvärr år 2020. 

Under projektet framkom att mätningarna utgjorde ett mycket 

bra stöd för båtklubbarna, både för att bibehålla engagemang 

hos sina medlemmar och för att kunna prioritera vilka 

båtskrov som behövde saneras först. Det är bra att 

förvaltningen ska utökar arbetet med tillsyn, men det räcker 

inte. Under programperioden behövs också ett förebyggande 

arbete med båtklubbarna utifrån lärdomarna från projektet 

som vi beklagar avslutades. 
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3) Deniz Butros m.fl. (V) föreslår att nämnden beslutar att delvis 

avslå förvaltningens förslag till underlag för budget 2022 med 

inriktning 2023 och 2024 och istället godkänna förslag till 

inriktning enligt vad som anges i Vänsterpartiets 

budgetreservation 2021, samt att därutöver anföra följande: 

 

Klimatförändringarna kommer att förändra förutsättningarna 

för våra samhällen och påverka såväl människor som djur och 

natur. I IPCC:s specialrapport från 2018 fastslås att en 

temperaturökning över 1,5 grader Celsius skulle ge ödesdigra 

konsekvenser och varför det är högst önskvärt att inte få en 

temperaturökning utöver det. Till det kommer att jordens 

medeltemperatur redan ökat med 1,2 grader Celsius jämfört 

med förindustriella nivåer. Det är därför mycket bråttom att 

ställa om.  

Klimatomställning 

Miljöprogrammet, handlingsplanen för biologisk mångfald, 

klimathandlingsplanen och de lokala åtgärdsprogrammen för 

vatten har alla höga ambitioner som har goda förutsättningar 

att minska Stockholm stads utsläpp och leda 

klimatomställningen.  För att genomföra de åtgärder som 

beskrivs i programmen och handlingsplanerna krävs 

finansiella resurser. Klimatomställningen är till stor del en 

fråga om investeringar.  

 

Förvaltningen skriver att stadens arbete behöver fortsatt 

stärkas för att staden ska kunna bli fossilfri om mindre än 20 

år. Tidigare har förvaltningen också pekat på att andra 

förvaltningar sökt klimat- och miljökompetens från 

förvaltningen, vilket är helt rimligt när all politik ska 

genomsyras av klimatomställning.  

 

De menar att för att omsätta målen i faktiska åtgärder krävs 

styrning, ledning och kommunikation för att nå framgång. 

Samt att insatser för att fördela resurser till utförarna krävs för 

att få genomslag. På så sätt hänger stadens politik ihop. På så 

sätt står skattesänkningar och nedskärningar i vägen också för 

klimatpolitiken. 

 

Energiomställning 

Vi vill påskynda omställningen genom en kraftig utbyggnad 

av solelsproduktion i staden. I det här arbetet ingår även ett 

förslag på inrättandet av ett kommunalt solenergibolag som 

kan samordna utbyggnaden. Målet bör vara att länets egen 

fossilfria och förnybara energiproduktion ska täcka hälften av 

energibehovet 2030. Andra viktiga åtgärder med bäring på 
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strategin, om än inte direkt på MHN:s arbete, är att snarast 

projektera för en storskalig biokolsanläggning, kraftigare 

åtgärder för att minska vägtrafikens utsläpp och en skyndsam 

nedläggning av Bromma flygplats.  

Stadsutveckling 

Att bygga rätt från början är avgörande när det gäller 

utsläppsminskningar och klimatanpassning. Vänsterpartiet 

vill skapa en stad för alla människor att leva i genom en social 

och ekologisk stadsplanering för rättvisa, jämlikhet och 

hållbarhet. Det innebär exempelvis att vi bygger bort 

bostadsbristen, men också att vi sparar gröna ytor. 

Från Vänsterpartiets sida vill vi därför understryka vikten av 

nära samverkan med berörda kontor i staden för att i ett tidigt 

skede kunna planera energieffektivt, transporteffektivt och 

ekologiskt hållbart. Det innebär att planera utifrån ett 

förändrat klimat med ökade skyfall, värmeböljor och erosion, 

men också för ekologisk kompensation i de fall det är 

nödvändigt. Det handlar om att planera en stad i 1,5-

graderssamhället.  

Övergången från fossilbränslebilar till elbilar är en del av 

klimatomställningen och ger även fördelar med friskare luft 

och minskat buller. Laddinfrastrukturen för elfordon är 

förutsättningen för att fler kan skaffa sig en laddbar bil. 

Tillgången till laddplatser är dock ojämnt fördelad inom 

kommunen och ansvaret ligger utspritt hos ett flertal 

kommunala och privata aktörer såsom trafikkontoret, 

Stockholm Parkering AB, bostadsrättsföreningar, 

bostadsföretag, privata parkeringsbolag och elbolag. 

Förvaltningen pekar ut elektrifieringen av transportsektorn 

som en strategisk satsning under programperioden, det är 

positivt.  

Offentlig upphandling 

Vänsterpartiet delar kontorets/majoritetens uppfattning om att 

offentlig upphandling är ett strategiskt viktigt verktyg för att 

uppnå stadens miljö- och klimatmål och anser att det även 

fortsättningsvis bör prioriteras såväl ekonomiskt som med 

personella resurser. Vänsterpartiet önskar större insyn i hur 

staden prioriterar gröna upphandlingar och riktar den mot 

klimatneutralitet och cirkularitet. 

Tillsyn och riktad bostadstillsyn 

Förvaltningen kommer att följa den nationella 

tillsynsstrategin med fokus på inomhusmiljö, avfall, 

dagvatten, kemikalier samt skyddade områden och förorenad 
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mark.  Vänsterpartiet välkomnar särskilt den riktade 

bostadstillsynen samt ökad tillsyn på avfallshantering. 

 

Förvaltningen skriver att de har konstaterat brister i samtliga 

flerbostadsbyggnader som de inspekterat sedan arbetet 

startade år 2016, främst gällande ventilation, fukt och mögel, 

skadedjur och låg temperatur. Trots det stora behovet av 

denna viktiga tillsyn av människors hemmiljö har dock 

arbetet ständigt prioriterats ner och resurserna inte räckt till. 

Under år 2020 har endast 4 inspektioner genomförts, trots att 

årets mål var att inspektera 20 fastigheter i Husby och 

Rinkeby.  

 

Vi välkomnar att den riktade bostadstillsynen i utsatta 

områden lyfts så tydligt i nämndens underlag för budget 2022 

med inriktning 2023 och 2024. Det är bra att förvaltningen 

tillsätter en utredningsgrupp för riktad tillsyn av 

fastighetsägare i syfte att utveckla arbetet och det är viktigt att 

staden får till ett utökat samarbete mellan berörda stadsdelar 

och fackförvaltningar samt andra myndigheter såsom polis 

och socialtjänst. 

Avfallshanteringen i staden är undermålig, med stora problem 

med nedskräpning och dumpning. Under 2020 har 

förvaltningen haft uppehåll med den planerade tillsynen av 

verksamheters avfallshantering med anledning av pandemin. 

Endast 8 av de 150 planerade tillsynsbesöken som 

genomfördes resulterade alla i någon form av anmärkning. 

Förändringarna i avfallslagstiftningen medför också skärpta 

krav på det avfallsförebyggande arbetet och bl. a ökade krav 

på sortering av bygg- och rivningsavfall. Förvaltningen 

behöver utveckla en beredskap för att kunna hantera nya 

ärenden om dispenser från sorteringskraven gällande bygg- 

och rivningsavfall. Vänsterpartiet delar förvaltningens bild av 

att ökad tillsyn bara är ett första steg för att få bukt med 

nedskräpningen och fusket i staden.  

Staden som attraktiv arbetsgivare 

Staden ska vara en attraktiv arbetsplats och kunna konkurrera 

om den bästa kompetensen. Därför är det avgörande att staden 

också erbjuder en arbetsplats med en arbetsmiljö där det finns 

tillräckligt många sittplatser, mötesplatser och tysta rum för 

att medarbetarna ska kunna utföra sina arbeten på ett 

tillfredsställande sätt. Vänsterpartiet vill därför instämma i 

SACO:s inkomna yttrande och understryka vikten av 
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konkurrenskraftiga löner och kontinuerlig 

kompetensutveckling för alla medarbetare.   

Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C) och Urban Emson 

(SD). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Deniz Butros m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna har sedan tidigare presenterat en 

reservationsbudget i kommunfullmäktige där vi beskriver den 

riktning som arbetet i miljö- och hälsoskyddsnämnden bör ta. 

Stadens arbete kommer även fortsättningsvis präglas av den 

pågående pandemin och dess ekonomiska inverkan. Det är 

därför av stor vikt att stadens förvaltningar prioriterar 

kärnverksamheten framför andra politiska projekt. 

 

 

 § 8 
Begäran om upplysningar och yttrande från 
Justitieombudsmannen 
Yttrande till Justitieombudsmannen, JO dnr 7152-2020 
avseende klagomål på miljöförvaltningens handläggning 
av olägenhetsanmälan 
Dnr 2021-2772 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänstutlåtande som yttrande i ärendet. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 
 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 3 mars 2021. 
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Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 

 

 

 § 9 
Tillsyn av verksamheters avfallshantering och 
återvinningsstationer 2020 
Dnr 2021-2899 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

rapport för tillsyn av verksamheters avfallshantering och 

återvinningsstationer 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder rapporten till 

Stockholm Vatten och Avfall. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), vice 

ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. 

(V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Urban Emson (SD) föreslår att nämnden beslutar att: 

 

1 Att godkänna förvaltningens rapport för tillsyn av 

verksamheters avfallshantering och återvinningsstationer 

2020. 

2 Att snarast möjligt återuppta reguljära tillsynsinsatser med 

justerade rutiner för bästa möjliga säkerhet under pandemin. 

3 Därutöver vill vi anföra följande: 
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Det är av stor vikt att justera stadens verksamheter för att 

minimera smittspridningen under pandemin. Tillsyn av 

avfallshantering är dock centralt ur många aspekter sett till 

stadens hälsa, och bör därför prioriteras. Genom att vidta de 

rätta åtgärderna är vi övertygade om att tillsynsverksamheten 

bör kunna genomföras på sätt som inte ökar smittspridningen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), vice ordföranden 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. (V). 

 
Reservation 

Urban Emson (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Vi oroas över den tillsynsskuld som förvaltningen nu står 

inför. På området tillsyn av verksamheters avfallshantering 

har endast 8 av 150 planerade inspektioner gjorts. Samtliga 

inspektioner ledde till någon form av anmärkning. Under året 

har sedan antalet klagomål ökat. Det är tydligt att det redan 

innan pandemin fanns betydande möjligheter till förbättring 

av hur verksamheter inom staden hanterar sitt avfall. 

Tillsynsstoppet och den ökade mängden klagomål visar att 

läget nu är än mer allvarligt. Behovet av tillsyn inom området 

har ökat från en redan hög nivå.  

 

Vad gäller tillsynen av återvinningsstationer har under år 

2020 besök endast gjorts under två tillsynsveckor. Resultatet 

av tillsynen visade på brister och förvaltningen skriver att det 

finns ett fortsatt behov att bedriva denna tillsyn, inte minst 

kopplat till ambitionerna om att minska nedskräpning. 

 

Vi socialdemokrater var redan i höstas tydliga med att 

vakanta tjänster behövde tillsättas för att inte upparbeta en 

alltför stor tillsynsskuld. Istället går förvaltningen nu in med 

tillsynsskuld på 1 500 kontroller, motsvarande 7,5 miljoner 

kronor. Det är också möjligt att ytterligare tillsynskulder 

tillkommer på grund av fortsatta restriktioner under våren och 

sommaren 2021.  
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Det kommer att krävas rejäla insatser och en tydlig plan för 

hur förvaltningen ska klara av att beta av tillsynsskulden och 

dessutom klara av årets beting. 

 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Det råder stora problem med nedskräpning och dumpning av 

avfall vid stadens återvinningsstationer. Boenden i 

Enskededalen efterfrågar böter och övervakningskameror för 

att få bukt på nedskräpningen, vilket Mitt i Söderort 

rapporterade den 21 april 2021. Artikeln styrker 

förvaltningens bild av avfallshanteringen i staden och är ett 

rejält underbetyg för en modern stad i ett av världens rikaste 

länder.   

 

Under 2020 har förvaltningen haft uppehåll med den 

planerade tillsynen av verksamheters avfallshantering med 

anledning av pandemin. Vänsterpartiet har viss förståelse för 

att annan tillsyn krävt omplacering av personal, men då 

återvinningsstationerna är utomhus skulle fler tillsynsbesök 

ändå kunnat göras. De få inspektionerna, endast 8 av de 150 

planerade som genomfördes resulterade alla i någon form av 

anmärkning. Miljöförvaltningen har under året 2020 

genomfört två tillsynsveckor där återvinningsstationer inom 

staden besökts, med fokus på nedskräpning och dumpning av 

avfall. 

 

Nedskräpningen och dumpning är särskilt stort i Enskede-

Årsta-Vantör där FTI fick göra extrautryckningar vid 117 

tillfällen under 2020, i Rinkeby-Kista var motsvarande siffra 

460 extratillfällen. Extrautryckningarna är troligtvis bara en 

bråkdel alla tillfällen som extrautryckningar skulle behövts 

eftersom det är troligt att många ser behovet men inte anmäler 

till FTI. 

 

Vänsterpartiet delar förvaltningens bild av att det finns ett 

ökat tillsynsbehov av avfallshanteringen i staden. Vi har vid 

flera tillfällen också lyft vår oro över den tillsynsskuld som 

upparbetats på grund av corona och vakanser på 

förvaltningen. Det är också troligt att ytterligare tillsynskulder 

tillkommer på grund av fortsatta restriktioner under våren och 

sommaren 2021. 

  

Vänsterpartiet anser att staden bör i ett första steg intensifiera 

sin dialog med FTI och andra berörda privata aktörer för att se 

hur man kan öka renhållningen. Med över 100 

extrautryckningar per år i flera stadsdelar är det tydligt att 
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standarden från FTI:s sida är alldeles för låg och att tömning 

och renhållningen behöver öka.   

 

 § 10 
Riktad tillsyn oljecistern 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-4031 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

rapport. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 mars 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 11 
Tillsyn av båtklubbar 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-4772 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

rapport för tillsyn av båtklubbar 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder rapporten till 

Idrottsnämnden, Saltsjö-Mälarens Båtförbund (SMBF), 

Svenska båtunion, Havs- och vattenmyndigheten, 

Naturvårdsverket, Länsstyrelsen i Stockholms län, 

Kemikalieinspektionen, Sjöfartsverket och 

Transportstyrelsen. 
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Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 mars 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

En stor del av stadens giftigaste områden består av 

båtuppläggningsplaster (30 stycken) där folk ofta vistas, både 

barn och vuxna. Stadens arbete för att minska användningen 

av giftiga båtbottenfärger är alltså avgörande för vår miljö. 

Förra mandatperioden inleddes ett viktigt arbete med fokus på 

just minskad användning av skadliga båtbottenfärger. Den 

borgerliga majoriteten har dock tagit bort finansieringen och 

projektet har avvecklats. Arbetet måste fortsätta och staden 

måste vara pådrivande för att fasa ut skadliga båtbottenfärger, 

något som också måste ske på nationell nivå och i samverkan 

med branschen. 

 

För att uppnå målet att samtliga båtar som har hemmahamn i 

Mälaren ska vara sanerade och biocidfria till utgången av år 

2020 har förvaltningen sedan år 2016 drivit ett projekt där 

metallhalterna på båtskroven mäts. Via projektet har 

förekomsten av koppar/zink/tenn/bly på båtskrov i båtklubbar 

kartlagts inom staden. De sista mätningarna inom projektet 

har utförts under år 2019 och projektet avvecklades år 2020. 

När man inom ramen för projektet har haft samtal med 

båtklubbarna framgår att mätningarna utgjort ett mycket bra 

stöd för båtklubbarna, både för att bibehålla engagemang hos 

medlemmarna och för att kunna prioritera vilka båtskrov som 

ska saneras först. Projektets slutsats var att information om 

otillåtna båtbottenfärger och dess konsekvenser behöver 

fortsätta spridas och att förvaltningen behöver fortsätta arbetet 

med att ge tydliga riktlinjer i frågan. För det krävs resurser. 

Det är fina ord i den grönblå budgeten, men fina ord räcker 

inte långt när det är åtgärder som behövs. 
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 § 12 
Riktad tillsyn fastighetsägares egenkontroll 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-4614 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

rapport. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 mars 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna noterar att endast 5% av fastighetsägare 

som fått tillsyn inte fått någon anmärkning, trots att alla 

inspektioner är föranmälda. Skall det finnas regler och utövas 

tillsyn måste tillsynen kunna leda till att regler respekteras 

och följs. Avsaknaden av förslag och idéer till hur 

efterlevnaden av regler runt egenkontroll skall förbättras, och 

att enbart fortsätta tillsynen som den har gjorts hittills lär 

knappast leda till förbättringar. 
 
 

 § 13 
Fullföljande av reservationsvis överklagande av 
Länsstyrelsen Stockholms beslut den 26 februari 2021 i 
ärende nr 505-55182-2018, 505-1200-2019, 505-2472-2019, 
505-2487-2019, 505-2776-2019 och 505-3443-2019 
Utveckling av talan i mark- och miljödomstolens mål nr. 
M 1974-21, M 1980-21, M 1921-21, M 1983-21, M 1985-21, 
och M 1987-21 
Dnr 2021-4769 
 
Beslut 
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Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att fullfölja 

överklagandet och yrka att mark- och miljödomstolen, med 

upphävande av länsstyrelsens beslut, fastställer nämndens 

beslut. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden åberopar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som grund för nämndens utveckling av talan i 

målen. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden uppdrar åt 

förvaltningschefen att företräda nämnden i ärendet. 

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 14 

Införande av efterhandsdebitering för 

livsmedelskontrollen 

Dnr 2021-6388 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att införa 

efterhandsdebitering avseende livsmedelskontroll från och 

med 1 januari 2022 i enlighet med vad som anges i 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 april 2021. 
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Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 § 15 
Mått och mätmetoder för att beräkna och redovisa 
Stockholms stads klimatpåverkan från livsmedel samt 
matsvinnsmängder 
Avrapportering av budgetuppdrag 2020 

Dnr 2020-17732 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner avrapporteringen 

av budgetuppdraget 2020 som innebär att med 

servicenämnden, äldrenämnden och utbildningsnämnden tar 

fram mått och mätmetoder för att mäta klimatpåverkan från 

livsmedel och måltider som serveras inom stadens 

verksamheter. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder ärendet till 

serviceförvaltningen för kännedom.  

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder ärendet till 

utbildningsförvaltningen, äldreförvaltningen, Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsförvaltning (förskolor och äldreomsorg), 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning (förskolor och äldreomsorg), 

samt Stockholm Vatten och Avfall AB för kännedom. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna anser att de nuvarande samarbeten med 

organisationer som tar till vara på överbliven mat bör främjas 

i högre utsträckning. Organisationer som till exempel Giving 

People har svårt att hjälpa alla de "vanliga svenskar" som inte 

kan få vardagen att gå ihop, till den punkt de tvingas gå utan 

mat. Ett organiserat omhändertagande och distribution av 

överbliven mat från det offentliga skulle kunna bidra positivt 

till samhället och minska matsvinnet totalt. 

 

 

 § 16 
EU:s klimatpakt – en chans till rättvis klimatomställning 
Skrivelse från Deniz Butros m.fl. (V) 
Dnr 2021-2901 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänstutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vänsterpartiet tackar för förvaltningens svar på vår skrivelse.  

 

Stockholm stad ska leda klimatomställningen och underlätta 

för stadens medborgare och företag att minska sina utsläpp. 
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Att ställa om klimatet så att stockholmarnas behov tillgodoses 

samtidigt som utsläppen minskar är avgörande för att alla ska 

känna sig delaktiga i den.  

 

Vänsterpartiet är positiva till att företag och stockholmare 

valts ut som målgrupper, men vill också poängtera att även 

civilsamhället behöver få en plats i stadens klimatomställning. 

I civilsamhället finns det många med spetskompetens och 

som genom sin närhet till medborgarna fungerar som en 

brygga mellan staden och medborgarna.  

 

Klimatsmarta stockholmare riktar sig till medborgarna och 

har flera bra aktiviteter inplanerade för 2021. Vänsterpartiet 

vill understryka att dessa bör genomföras men anpassat för att 

ta hänsyn till Folkhälsomyndighetens riktlinjer.  

 

Stockholms stads klimatpakt är ett klimatnätverk för 

Stockholms stad, företag och organisationer, där staden 

samarbetar för minskad klimatpåverkan. Det är en arena för 

kunskaps- och erfarenhetsutbyte mellan staden, politiken och 

medlemmarna och ger därmed medlemmarna insyn i politiken 

och stadens klimatomställning. Idag har Klimatpaktens 300 

medlemmar består framför allt av företag. Också här skulle 

fler föreningar och civilsamhälle beredas plats för att bidra 

med kunskap och erfarenheter. 

 

 

 § 17 
Klimatanalys och energicentrums årsrapporter 2020 
Dnr 2021-1428 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner Klimatanalys och 

Energicentrums årsrapporter. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporterna till 

styrelsen för Stockholm stadshus AB, fastighetsnämnden och 

styrelserna för bostadsbolagen, Stockholm Vatten och Avfall 

AB och SISAB. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
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Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. 

(V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Klimatanalys och energicentrums årsrapporter visar på 

behovet att öka insatserna för att nå stadens klimat- och 

energimål. Tillförlitlig klimatstatistik är central för att säkra 

att omställningstakten går åt rätt håll och för att identifiera de 

effektivaste åtgärderna för minskade utsläpp. Det är viktigt att 

arbetet fortsätter att utvecklas och precis som förvaltningen 

skriver “måste resurser finnas hos de ansvariga för att kunna 

genomföra åtgärder”. Till exempel behöver stadsdelarna 

tilldelas tillräckligt med resurser för att finansiera stadens 

klimat- och miljösamordnare. För oss är det självklart att 

viktiga klimatsatsningar måste gå före stora skattesänkningar. 

 

Vi har många gånger påtalat vikten av att särskilt intensifiera 

stadens energieffektiviseringsarbete. Energicentrums 

årsrapport visar tydligt att staden behöver ta kontroll över 

stadens energianvändning och åtgärda de brister i 

statistikunderlaget som försvårar och försenar uppföljningen. 

Vi har också påtalat den stora potentialen som finns för 

energieffektiviseringar i stadens bostadsbestånd och 

kommunala fastigheter, bland annat genom utvecklad 

driftoptimering med ny teknik. SISAB har kommit långt och 

är ett utmärkt exempel på hur staden kan arbeta med frågan på 

ett konkret och resultatinriktat sätt. De är också de enda som 

överträffat sina effektiviseringsmål varje år. Stadens samtliga 

bolag och förvaltningar som äger och förvaltar byggnader 

borde ta efter och inleda arbetet med digitalisering och AI-

styrning av sin fastighetsdrift. 

 

Det finns med andra ord en stor potential i att öka 

energieffektiviseringstakten i staden. Utöver det finns också 

en stor potential i att öka energieffektiviseringarna i 

fastighetsbestånd som staden inte äger. 50 procent av 

flerbostadshusbeståndet i Stockholm består av 

bostadsrättsföreningar. Förvaltningens slutredovisning av 

projektet målstyrd energiförvaltning visar att det går att uppnå 

stor energieffektivisering hos bostadsrättsföreningar genom 

bättre stöd för driftoptimering. Dessa aktörer har ett stort 
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behov av att få stöd med att genomföra energieffektiviserings-

åtgärder. Vi välkomnar därför att det blir en fortsättning på 

projektet. Vi menar dock att det behöver kompletteras med ett 

aktivt och uppsökande arbete med praktisk vägledning och 

rådgivning gentemot främst bostadsrättsföreningar vad gäller 

energieffektivisering. Potentialen till energieffektiviseringar 

är mycket stor om staden bara når ut ännu mer till ännu fler. 

Vi socialdemokrater skjuter därför till medel för just detta i 

vår budgetmotion. 

 

Slutligen vill vi påtala det centrala i att kartlägga och 

motverka stadens effektbrist, något som det grönblå styret inte 

har prioriterat tillräckligt. Effektbristen är ett stort hinder för 

stadens utveckling och klimatomställning. Samtidigt saknar 

staden idag konkreta prognoser för kommande effektbehov 

och det är högst osäkert om dagens utbyggnadsplaner av 

elinfrastrukturen kommer att vara tillräckliga. Här har 

energicentrum en mycket viktig roll att spela. Staden måste ta 

fram prognoser över kommande behov av och tillgång till 

effekt. Eftersom det redan idag råder effektbrist är det inte 

bara centralt att öka tillförseln av el till Stockholm, utan också 

att använda elen effektivt. Därför måste energikraven för 

nybyggnation styra mot effekt- och energieffektivitet. Även 

här spelar Energicentrum en viktig roll då de bistår 

exploateringskontoret med uppdatering av energikraven. Idag 

använder staden krav som styr mot mer elanvändning, främst 

när effektbristen är som värst. Staden tillämpar inte ens 

Boverkets byggregler, utan har en egen alternativ viktning 

som styr ännu mer mot el. Detta undergräver 

teknikneutraliteten mellan olika uppvärmningsalternativ, 

minskar incitamenten att minimera byggnadernas 

energiförluster och förstärker effektbristen. Kraven på 

nybyggnation måste revideras och viktningsfaktorerna ändras 

till en sundare inriktning för både klimatet och 

resursanvändningen. 
 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 

Sverigedemokraterna instämmer i behovet av stödfunktioner 

med expertkompetens. Dock bör sådana stödverksamheter 

ständigt eftersträva, mäta och följa upp effektiviteten i hur 

man arbetar och vad för uppgifter man engagerar sig i och 

låser upp resurser för. Det kan vara svårt för icke-experter att 

utvärdera saker som medarbetares effektivitet när uppgifterna 

är nischade och kräver expertkompetens. Likaså kan det vara 

svårt att avgöra vilka projekt och uppgifter som faktiskt 

behövs och vad som troligen ger liten effekt i relation till 

kostnaden. Vi efterlyser därför tydlig uppföljning och 
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redovisning av hur man fördelar resurserna i dessa 

stödfunktioner (och även andra), vilka resultat som förväntas, 

och inte minst vad resultaten blev i de uppföljningar som 

alltid borde ske när resurser och skattemedel används till 

indirekta projekt och aktiviteter.   
 
 

 § 18 
Deltagande i Vinnova-projektet ”Återhus – att bygga hus 
av hus” 
Dnr 2021-2413 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner att 

miljöförvaltningen deltar i projektet ”Återhus – att bygga hus 

av hus”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden uppdrar åt 

förvaltningschefen att teckna avtal med Vinnova om 

deltagande i projektet Återhus – att bygga hus av hus. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna ser positivt på förvaltningens förslag till 

beslut och vill understryka vikten av så stor återanvändning 

som möjligt i byggbranschen, då denna är en av de största 

avfallskällorna i landet.  
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 § 19 
Avrapportering av Energi- och klimatrådgivningens 
arbete i Stockholms stad och regionalt 2020 
Dnr 2021-4624 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

avrapportering. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna anser att rådgivande verksamhet med 

påverkan på ekonomi och besparingar för privatpersoner, 

bostadsrättsföreningar och företag primärt bör bedrivas 

kommersiellt av professionella aktörer. 

Marknadsförutsättningarna bör vara sådana att besparingar 

även på klimat och miljösidan lönar sig ekonomiskt. Att ge ut 

gratis arbetstimmar är vanskligt då det i princip alltid kommer 

att finnas en efterfrågan av saker som är gratis. 

 

Vi ställer oss frågande till användning av offentliga medel för 

verksamheter som kan skötas av kommersiella aktörer. I 

synnerhet i det fall då effektivitet och syfte inte beräknas eller 

följs upp, och där verksamhetens faktiska nytta ifrågasätts.  
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 § 20 
Tillsynen av små verkstäder år 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2020-631 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapport om tillsyn 

av små verkstäder år 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten till de 

verksamhetsutövare i branschen som omnämns i rapporten, 

branschorganisationer samt Stockholm Vatten och Avfall AB. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 21 
Tillsynen av stora verkstäder år 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-3826 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapport om tillsyn 

av stora verkstäder år 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten till de 

verksamhetsutövare som omnämns i rapporten samt 

Stockholm Vatten och Avfall AB. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 
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Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 22 
Tillsynen av förorenade områden år 2020 

Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-4601 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapport om 

tillsynen av förorenade områden år 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten till 

Länsstyrelsen i Stockholms län och exploateringskontoret för 

kännedom. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Stockholms stad har enligt länsstyrelsen 48 förorenade 

områden med den högsta riskklassen som innebär störst risk 

för människors hälsa och miljö. Dessa platser måste saneras. 

Idag saneras förorenade områden oftast i samband med 

exploatering och därför är stadsbyggandet ett viktigt redskap 
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för ett giftfritt Stockholm. För att få en giftfri stad måste 

sanering ske även av områden där det inte ska byggas.  

 

Förvaltningen skriver att arbetet med tillsyn inom förorenade 

områden i huvudsak är händelsestyrt och att det är ett högt 

tryck på inkommande handlingar för både pågående och nya 

ärenden. Utöver det finns en ärendeskuld från tidigare år, som 

förvärrats på grund av hög personalomsättning. Detta visar att 

det krävs resursförstärkning inom området för att endast klara 

av att arbeta ikapp ärendeskulden och hantera det 

händelsestyrda ärendeflödet.  

 

Det gläder oss att förvaltningen ändå ser framför sig att de ska 

kunna påbörja ett mer proaktiva arbete. Detta arbete ska 

innehålla en genomgång av länsstyrelsens identifierade 

förorenade områden och framtagande av en prioriteringslista 

för områden som behöver undersökas och eventuellt åtgärdas. 

 

För att förvaltningen ska klara av att hantera ordinarie 

händelsestyrda ärendeflöde och dessutom kunna arbeta mer 

proaktivt behövs en rejäl resursförstärkning. Med dagens 

politik kommer områden som inte är föremål för exploatering 

annars förbli giftiga. En tidplan och finansieringsplan för 

sanering av stadens mest förorenade områden måste tas fram. 

 

En stor del av stadens giftigaste områden består av 

båtuppläggningsplaster (30 av 48 stycken) där folk ofta vistas, 

både barn och vuxna. Stadens arbete för att minska 

användningen av giftiga båtbottenfärger är alltså avgörande 

för vår miljö. Under förra mandatperioden inledes ett viktigt 

arbete med tillsyn av båtklubbar med inriktning på minskad 

användning av skadliga båtbottenfärger. Majoriteten har dock 

tagit bort finansieringen för detta arbete. Det är viktigt att 

arbetet fortsätter och att nämnden är pådrivande för att fasa ut 

skadliga båtbottenfärger, något som också måste ske på 

nationell nivå och i samverkan med branschen.  

 

Förvaltningen har sedan år 2016 drivit ett projekt där 

metallhalterna på båtskroven mättes, men projektet 

avvecklades tyvärr år 2020. Under projektet framkom att 

mätningarna utgjorde ett mycket bra stöd för båtklubbarna, 

både för att bibehålla engagemang hos sina medlemmar och 

för att kunna prioritera vilka båtskrov som behövde saneras 

först. Det är bra att förvaltningen ska utökar arbetet med 

tillsyn, men det räcker inte. Under programperioden behövs 

också ett förebyggande arbete med båtklubbarna utifrån 

lärdomarna från projektet som vi beklagar avslutades. 
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 § 23 
Tillsynen av PCB i byggnader år 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-4273 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten 

”Rapport om tillsynen av PCB i byggnader år 2020”. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 24 
Tillsynen av tvätterier år 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-4476 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapport om 

tillsynen av tvätterier år 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten till de 

verksamhetsutövare i branschen som omnämns i rapporten, 

Sveriges Tvätteriförbund samt Stockholm Vatten och Avfall 

AB. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
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Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 25 
Tillsynen av exploateringsprojekt år 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-3403 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten 

”Tillsynen av exploateringsprojekt 2020”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten till de 

verksamhetsutövare i branschen som omnämns i rapporten, 

branschorganisationer, berörda tillsynsmyndigheter, samt 

Stockholm Vatten och Avfall AB. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 § 26 
Årstaskogen – Årsta holmar naturreservat, samråd om 
utvidgning 
Dnr 2021-3858 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar för egen del att 

uppdra åt miljöförvaltningen att skicka förslag till utvidgning 

av Årstaskogen - Årsta holmar naturreservat på samråd till 

länsstyrelsen samt berörda nämnder och sakägare. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets, stadsbyggnadskontorets och 

miljöförvaltningens gemensamma tjänsteutlåtande från den 10 

februari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. 

(V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Det har varit mycket viktigt för Socialdemokraterna att 

Årstaskogen blir ett naturreservat för att skydda och utveckla 

parken till ett stadsnära naturområde för friluftsliv och 

rekreation med höga upplevelsevärden. Inte minst har det 

varit viktigt att öka tillgängligheten och göra att fler 

stockholmare får njuta av denna mycket vackra miljö. 

 

Den utformning av parken som beslutades år 2017 innebar en 

total utökning av reservatet jämfört med tidigare förslag och 

möjliggjorde samtidigt en byggnation av ca 600 bostäder i 

närområdet. En stor majoritet i kommunfullmäktige stod 

bakom beslutet trots att både Moderaterna och 

Kristdemokraterna i praktiken ville exploatera hela parken, de 

förstnämnda med hela 2 000 bostäder i de mest värdefulla 

delarna av parken. 

 

Alla realistiska och möjliga bostäder i anslutning till 

reservatet har nu i samband med valet år 2018 förhandlats 

bort tillsammans med andra stora bostadsprojekt, bland annat 

i Spångadalen och Årstafältet. Det senare genom beslutet att 

behålla ca 3 hektar stor golfanläggning, med 800 meter långt 

och upp till 30 meter högt staket, vilket hotar hundratals 

bostäder och blir en barriär i parken. 
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Det är och var uppseendeväckande att just dessa projekt som 

inte gagnar Stockholms anseende och förmåga att ta 

långsiktigt ansvar för både högt bostadsbyggande och 

ansvarsfull parkutveckling drevs igenom av ett av 

fullmäktiges minsta partier. Det har funnits en praxis att efter 

genomförda val inte riva upp detaljplaner och liknande beslut 

där tydliga majoriteter godkänt dessa i kommunfullmäktige. 

Så blev inte fallet med kohandeln efter valet år 2018, vilket vi 

beklagar 

 

 

 § 27 
Tillsynen av spårtrafik år 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-4472 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapport om 

tillsynen av spårtrafik år 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten till 

Trafikverket och Trafikförvaltningen 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 28 
Tillsynen av vägtrafik år 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2021-4471 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapport om 

tillsynen av vägtrafik år 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten till 

trafiknämnden, Trafikverket samt Trafikförvaltningen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vänsterpartiet tackar för rapporten och förvaltningens arbete 

för att synliggöra och mäta vägtrafikens miljöeffekter och 

förelägga åtgärder för att minska dessa genom tillsynen.  

Buller är den största anledningen för klagomål angående 

vägtrafiken i Stockholms stad och den absolut största källan 

av omgivningsbuller. Det pågår ett systematiskt arbete för att 

minska det hälsofarliga bullret. Vi välkomnar detta, men 

konstaterar också att minskning av själva trafikvolymen är det 

mest effektiva sättet att minska bullret. Vi efterlyser även nya, 

innovativa sätt att hantera bullret på ställen där det är svårt att 

undvika eller dämpa vid källan. 

Vägtrafiken står för en stor del av luftföroreningarna i 

Stockholm. Pandemiåret då trafikvolymen minskade har visat 

på ett konkret sätt att trafikminskningen är det mest effektiva 

sättet att uppnå miljökvalitetsnormerna och närma sig 

miljökvalitetsmålet frisk luft. Vi är glada för att 

miljökvalitetsnormerna har uppnåtts, men efterlyser modiga 

politiska beslut för att få en permanent minskning av 

trafikvolymerna. Detta tillsammans med elektrifiering av 

vägtrafiken kan ge stockholmarna frisk luft i framtiden. 

Vi välkomnar att förvaltningen har intensifierat arbetet med 

dagvatten från trafiklederna. Det är viktigt att dessa flöden 

fångas upp och i framtiden renas så att trafikens föroreningar 

inte sprids vidare.   
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En negativ miljöeffekt som inte har ingått i tillsynen är 

mikroplaster. Vägtrafiken är i särklass den största källan av 

mikroplaster som sprids ut i miljön via dagvatten och som 

luftburna partiklar. Det finns inga andra effektiva sätt att 

minska denna spridning än att minska själva vägtrafiken.  

Slutligen vill vi påpeka vår allmänna hållning att vägtrafiken 

måste minska både lokalt, nationellt och globalt för att de 

beslutade klimatmålen ska uppnås. Stockholms stad har 

hittills inte lyckats med att ta fram effektiva styrmedel för att 

minska vägtrafikens klimatutsläpp, och utsläppsminskningen 

från trafiken släpar efter andra utsläppskällor. Där behövs ett 

helhetsgrepp från politikens sida, vilket än så länge lyser med 

sin frånvaro.  

 

 § 29 
Uppföljning av åtgärdsprogram buller år 2020 
Redovisning av miljöförvaltningens årliga uppföljning av 
åtgärdsprogram för buller 

Dnr 2020-17848 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporteringen av 

uppföljningen av stadens åtgärdsprogram för buller år 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

rapporten till trafiknämnden. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vad gäller de resultat som presenteras för vägbulleråtgärder 

är det hoppingivande resultat att få ned bullernivåer med 3%. 
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Nivåerna som är skadliga för människan när det gäller antal 

decibel, innebär mycket mindre buller när höga ljudnivåer 

sänks. 

 

Det som inte sker, av förklarliga skäl, är att en bullrig 

trafikmiljö stänger sin verksamhet på föreläggande av 

hälsoskäl. Det kan drabba förskola och skola i de miljöer där 

barn vistas dagligen, om nivåer från anläggningar eller 

omkringliggande trafikmiljö skapar skadliga nivåer för hälsan 

enligt gällande lagstiftning. För att förhindra att viktiga 

verksamheter inte ska tvingas stänga där rådrum för 

bullerminskande åtgärder inte varit tillräckligt, behöver 

förvaltningen arbeta proaktivt och förebyggande med skolor, 

fritidshem och bostadsområden. Miljöförvaltningens 

kunskaper kan tas i anspråk för förebyggande av uppkomsten 

av hälsofarligt buller och ge synpunkter och stöd vid 

planeringen av sådan markexploatering. Utsatthet för 

omgivningsbuller gör inplanerade skol -och fritidslokaler till 

offer i hanteringen och där finns mycket att vinna i 

hälsofrämjande och kostnadseffektiva förebyggande arbete. 

Vi är väl medvetna om att det är en stadsmiljö av skiftande 

karaktär all planläggning har att förhålla sig till och att den 

inte är ljudlös. Desto större skäl att arbeta med att prioritera 

barn och ungas hälsa så att verksamheter kan fungera utan att 

behöva stängas, som hälsoskyddande åtgärd. Vi ser på 

förvaltningens arbete med tillförsikt i detta avseende. 

 

 

 § 30 
Kemikaliecentrums årsrapport för 2020 
Dnr 2021-5555 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner 

kemikaliecentrums årsrapport för 2020. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 1 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 
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Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 § 31 
Deltagande i projektet OASY  
Deltagande i ansökan om medel för projektet OASY – 
InnOvative and systemic ApproacheS to environmental 
and policY analysis and solutions for persistent and 
mobile contaminants 

Dnr 2021-1129 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner att förvaltningen 

deltar i projektet och i ansökan om medel enligt 

förvaltningens tjänsteutlåtande samt bilaga 1 till 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden uppdrar åt 

förvaltningschefen att teckna erforderliga avtal för 

förvaltningens medverkan i OASY enligt detta 

tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 11 mars 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 32 
Övrigt 
 

Deltagande i Sveriges miljökommuners vårmöte 2021 
 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att nämnden får 

delta i Sveriges miljökommuners vårmöte i Stockholm den 5 

maj med 5 ledamöter från majoriteten och 5 ledamöter från 

oppositionen. Arvode och ersättning för förlorad 

arbetsinkomst kommer utgå. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Timmie Aspelin 
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